
Egense-Rantzausminde Lokalhistorie

Referat af bestyrelsesmøde den 10. oktober 2023 kl. 16:30

Til stede: Klaus, Karin, Laila, Jens, Clavs, Inger

Afbud: Hanne Ref:

Dagsorden-punkt: Debat/beslutning: Ansvarlig: Deadline:

1: Velkomst og en sang Det lysner over agres felt (Ludvig

Holstein 1915/H. Balslev 1922)

Klaus

2: Godkendelse af dagsorden og

valg af referent

Dagsorden godkendt

referent Inger

Klaus

3: Godkendelse af referat af 22.

august 2023

godkendt Inger

4: Økonomisk status og

medlemsstatus.

ifølge Johns opgørelse vil der

være et forventet overskud på

7.000 ved årets udgang

p.t. 60 medlemmer

Klaus/John

5: Løbende opgaver/projekter og

status heraf:

a: Nyt fra arkivisterne
a. I dag har arkivet haft besøg

af Barbara, hvis

oldefar/tipoldefar tog

initiativ til at få lavet

kirkeskibet. Barbara

medbragte fotoalbums.

Laila har scannet

billederne. De vil blive lagt

a) arkivisterne

Laila
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ind på hjemmesiden. Der

er også navne på

personerne. Barbara har

tidligere holdt foredrag i

forsamlingshuset.

Laila har også fået

fotoalbums af familien

Degn-Nielsen fra Tankefuld

Karin arbejder med

materiale fra baroniet

Lehns Skytteforening.

Jens har i dag haft besøg

af den nye arkivleder fra

Drejø.

Laila er blevet færdig med

sognerådsbillederne. Alle

kopierne er hængt op på

reposen. Originalerne

ligger i kasser og det hele

er lagt på Arkiv.dk. Der er

navne på alle de afbildede

personer.

Jens og Clavs arbejder

fortsat med bogen om

Karin

Jens

Laila

Jens og Clavs
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b: IT

1. Deling af kopimaskine

2. PC’erne

vejnavne i sognet. Jens vil

kontakte Stefan (grafiker

på Den Lille Avis) med

henblik på hjælp til

opsætning.

Clavs har talt med en

beboer fra Stenbukken,

Kurt, medlem af Gå Dig

Glad gruppen. Jens og

Clavs prøver at få Kurt

med i arkivgruppen.

b. De respektive brugere er

kodet ind på

kopimaskinen. Jens er ved

at udfærdige en kontrakt.

Når den er færdig, sender

han den til bestyrelsen.

Når bestyrelsen har

godkendt kontrakten,

sender han den til

Beboerforeningen og

Lokalrådet.

To af PC’erne mangler

ledninger. En af dem kan

ikke opdateres til Chrome,

Jens

Laila
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3. Misbrug af Facebook

4. Brug af billeder og tekst fra

hjemmesiden

som vi bruger til Arkiv.dk

og One Drive.

PC’erne kører stadigvæk

alt for langsomt.

Clavs har søgt om midler

til indkøb af nye maskiner

hos Middelfart Sparekasse

Jens og Clavs sætter to

eksterne skærme op, som

kan tilsluttes PC’erne

Vi har drøftet misbrug af

Facebook

Laila har været til foredrag

hvor Esben Hedegaard for-

talte om Weber-familien.

Det EH fortalte om

Ingeborg Weber og Mira

Mara var i den grad Lailas

tekst og billeder, taget fra

foreningens hjemmeside.

Det må være rimeligt, at

vi bliver krediteret for vores

arbejde. Derfor skriver vi

på hjemmesiden: Tekst og

Laila

Laila
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c: Arbejdsgange i arkivet

d:Bjernes interview

e:Skoleprotokoller

billeder må gerne bruges,

men med oplysning om,

hvor materialet stammer

fra.

c. Laila foreslår, at vi bruger

en time på at gennemgå

vore arbejdsgange.

d. Bjerne har interviewet

beboere på Egense

Kirkevej. Han har optaget

interviewet på sin telefon.

Det skal lægges ind på

Arkibas, både som lydfil

og som tekst (men først

redigeres). Jens taler med

Bjerne.

e. Klaus tager kontakt til Tina

og spørger, om vi må få

udleveret de protokoller,

der er mere end 75 år

gamle.

Laila

KLaus
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6: Arrangementer

a) Evaluering af Skovsbotur

23/8

b) Planlægge Egense Sogn på

46 min. 23/10

c) Arkivernes dag – tema?

Forslag om udstilling af

dilettantbilleder.

d) Generalforsamling og indslag

i den forbindelse: forslag om

Mindedal-foredrag

a) Det var en god tur, men

den var for lang

b) Der skal findes en ny dato,

da den 23/10 ikke er

mulig pga. yoga. Jens

vender tilbage med en ny

dato.

c) Laila foreslår, at vi laver

noget om

dilettantforestillinger i

sognet. Vi har en del fotos

fra forestillingerne. Vi

lægger billederne ud på det

store bord, så kan

besøgende kigge på dem og

skrive navne på personer,

de kender. Desuden gør vi

opmærksom på billederne

af Sognerådene (ophængt

på reposen).

Jens har kontaktet Den

Lille Avis, de vil godt sætte

en annonce i avisen, Jens

kontakter den.

d) Klaus vil godt lave et

foredrag om Mindedal til

generalforsamlingen. Klaus

har forskelligt materiale,

bl.a. fra Svendborg

a) Klaus

b) Jens og Clavs

c) Laila

d) Laila
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Museum (en tidligere

årbog), Egebjerg Arkiv har

en del om Mindedalerne.

6: Planlægning af

bestyrelsesmøder

Klaus laver et forslag til kalender

8: Evt MemoryCube har anmodet om at

måtte bruge billeder fra vores

hjemmeside. MC skal bruge

billederne til demente personer

på plejehjem. Vi siger OK under

forudsætning af. at de anfører,

hvor billederne stammer fra.

Næste fællesmøde i

Arkivsamarbejdet er den 31.

oktober kl. 13.30. Laila og Jens

vil deltage.

Klaus laver dagsorden til møderne – referent udpeges fra gang til gang

Næste møde:

● Åbent arkiv (isf Arkiverne Dag), …. Ifm Husflidsforeningens julemarked søndag den 19. november 2023
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